
اصرار بر بي قانوني و تخلف آشكار
قحط الرجال براي هيئت مديره

قرار بود هيئ�ت مديره اس�تقلال و همچنين پرس�پوليس، اواخر 
خرداد معرفي ش�وند. اين را بارها وزير ورزش و داورزني، معاون او 
گفته بودند. اس�تقلالي ها با چهار روز تأخير با نفرات جديد هيئت 
مديره خود آشنا شدند، اما معرفي جديد كه بيشتر به ترميم هيئت 
مديره ش�بيه بود تا تغيير آن، نه فقط حاش�يه ها در اي�ن زمينه را 
كاهش نداد، كه سؤال هاي بيشتري را مطرح كرد. سؤالات بي جوابي 
كه البته بعيد است وزارت نش�ينان جوابي براي آن داشته باشند. 
جز افتخاري که پيش از اين نيز مديرعامل تيم بود و حسن زماني که يكي از 
اعضاي هيئت مديره، حالا محمدحسين قريب و جواد قراب که براي آبي پوشان 
پايتخت و هوادارانشان نام آشنا هستند و همچنين اکبر عباسي ملكي، سه عضو 
جديدي هس��تند که وزارت ورزش براي حضور در هيئت مديره استقلال 
انتخاب و معرفي کرده است. نفراتي که نگاهي گذار به نام آنها در ليست هيئت 

مديره استقلال قبل از هر چيز واژه قحط الرجال را در ذهن تداعي مي کند!
  بي توجهي به قانون

جدا از زمان انتخاب اعضاي هيئت مديره که خود بحثي کلان اس��ت و 
پرس��ش هاي زيادي را در پي دارد که مهم ترين آن اين است که چرا اين 
نفرات بايد بعد از يارگيري در فصل نقل و انتقالات انتخاب شوند، وقتي که 
هيئت مديره بايد پاسخگوي مسائل مالي باشد، حال آنكه اعضاي جديد 
کمترين دخل و تصرفي در اين خصوص نداشتند که فردا روز بخواهند 
جوابگو باشند، مسئله مهم ديگري که ذهن ها را به خود مشغول مي کند 
اين اس��ت که بعد از اين همه اتلاف وقت چرا وزارت ورزش بايد نفراتي را 
معرفي کند که انتخاب آنها تخلف آشكار و مصداق بي قانوني است؟! چراکه 
يك سال قبل، رئيس سازمان بازرسي کل کشور طي نامه اي به مديران ارشد 
وزارتخانه ها، سازمان ها و دستگاه هاي اجرايي هشدار داد قانون ممنوعيت 
به کارگيري بازنشس��تگان از تاريخ ابلاغ لازم الاجراست و اين سازمان با 
متخلفان برخورد قانوني خواهد کرد و به  موجب قانون مذکور، دستگاه هاي 
مشمول موظفند ظرف مدت 60 روز از تاريخ ابلاغ اين قانون با آن دسته از 
افرادي که برخلاف مفاد قانون به کار گرفته شدند، تسويه حساب کنند و 
پرداخت هرگونه وجهي پس از مهلت مقرر در حكم تصرف غيرقانوني در 
اموال دولتي است، اما با وجود تأکيد فراوان به اين مسئله و گذشتن زمان 
زيادي از ابلاغ اين قانون، وزارت ورزش بعد از صرف زماني طولاني، نفراتي 
را به جمع هيئت مديره استقلال اضافه مي کند که يا بازنشسته هستند يا 

دوشغله! انتخابي که عين بي قانوني و تخلفي آشكار است. 
  قحط الرجال

جواد قراب، اگرچه خود را نماينده پيشكس��وتان و هواداران اس��تقلال 
مي داند، اما بازنشسته بانك سپه است و ملكي نيز بازنشسته بانك تجارت 
که نشستن هر دوي آنها روي صندلي هيئت مديره استقلال با توجه به 
اطلاعيه اي 13مرداد ماه س��ال 95 سازمان بازرسي کل کشور به مديران 
ارشد وزارتخانه ها، سازمان ها و دستگاه هاي اجرايي منع قانوني دارد و تخلف 
است. البته تخلف صورت گرفته در انتخاب اعضاي هيئت مديره استقلال به 
قراب و ملكي ختم نمي شود و دو عضو ديگر را نيز شامل مي شود. دو عضوي 
که دوشغله هستند و حضور آنها نيز عين بي قانوني است. محمدحسين 
قريب، مديرعامل شرکت گروه مشاوران مديريت و مطالعات راهبردي تدبير 
است و زماني که پيش از اين نيز عضو هيئت مديره استقلال بود، علاوه بر 
شغلي که حالا حكم تمديدش از سوي وزارت ورزش زده شده، علاوه بر 
اينكه مشاور رئيس مجلس شوراي اسلامي است، به عنوان سرپرست مرکز 
امور نمايندگان ادوار مجلس شوراي اسلامي منصوب شده است. مسئله اي 
که طبق قانون بايد مانع از ادامه حضور او در هيئت مديره استقلال باشد، 
اما گويا اين مسئله کمترين اهميتي براي وزارت ورزش ندارد يا شايد هم 
قحط الرجال بود که آقايان در جمع بندي هاي خود به کسي جز بازنشسته ها 

و دوشغله ها نرسيده اند!
  مديريت با تبصره

بازنشسته هاي چارت مديريتي استقلال البته به قراب و ملكي ختم نمي شود 
و افتخاري را نيز بايد در اين ليست قرار داد. هرچند که مديرعامل استقلال 
که چند سالي است جزو بازنشستگان رسمي محسوب مي شود با استناد 
به قانون که مي گويد ايثارگران بازنشسته مي توانند در صورت نياز به کار 
بازگردند، به کار خود در استقلال ادامه مي دهد. در واقع افتخاري با مجوز 
ايثارگري هم اکنون به عنوان مديرعامل و عضو هيئت مديره آبي پوشان 
فعاليت مي کند و بر صندلي رياست اين باشگاه تكيه زده است و حضور او را 

اگرچه با بند و تبصره است و نمي توان غيرقانوني و مشكل دار خواند.

 چرا هيئت مديره استقلال 
بازنشسته و دوشغله دارد؟

نوع مديريت ها باعث عقب ماندگي ورزش و 
فوتبال کشور شده است. هنوز وقتي هيئت 
مديره باشگاهي را معرفي مي کنيم، مراقب 
حاشيه هاي آن نيس��تيم. آيا هيئت مديره 
بر اساس برگزاري مجمع انتخاب مي شود؟ 
مجمع حلقه نظارتي است که هيئت مديره 
 AFC بايد به آن پاسخگو باشد. طبق قانون
هر باشگاه بايد مجمع داشته باشد، هيئت 
مديره داش��ته باش��د و بحث هاي آنها بايد 
در گزارش س��الانه گنجانده ش��ود و گزارش مالي و گزارش مجامع نيز به 
فدراسيون فوتبال برسد. اين ضعف فدراسيون فوتبال در انجام وظايفش 
است که نظارتي روي باشگاه ها، انتخاب هيئت مديره آنها بر اساس مجمع 
و برگزاري مجامع آنها ندارد. فدراسيون فوتبال بايد روي عملكرد باشگاه ها 
نظارت و به اجراي مقررات تأکيد کند. اينكه چرا فدراسيون فوتبال هم به 
اين مسئله ورود نكرده، جاي سؤال دارد و وزارت ورزش هم که بايد به اجراي 
قانون در دستگاه هاي اجرايي تأکيد کند، اين کار را صورت نداده است. اعضاي 
جديدي که به هيئت مديره باشگاه استقلال آمدند شعارهايي دادند که بايد 
ثبت  شود تا در پايان فصل پاسخگو باشند. اما متأسفانه در کشور ما شعار 
دادن راحت و از زير بار شعارها شانه خالي کردن، راحت تر است. شعار دادن 
خيلي راحت است و اين روزها مد شده همه شعار مي دهند و مدعي هستند 
که کارهاي بزرگ انجام مي دهند، اما بايد ديد در پايان مأموريت رسيدن 
به اهداف خود را به »اما و اگرها« و »ان ش��اءالله و ماشاءالله ها« مي سپارند. 
مي شود خيلي بهتر از اين عمل کرد، اما چون کسي را بابت شعارهايي که داده 
مؤاخذه نمي کنند، چيزي به درستي پيش نمي رود. از سوي ديگر سرپرست 
معاونت توسعه منابع انساني و پشتيباني وزارت ورزش مي گويد هنوز در 
10 فدراسيون ورزشي بازنشسته داريم. البته گفته مي شود با بازنشسته ها 
و دوشغله هاي بسكتبال برخورد شده، اما آيا اين مسئله گزينشي است يا 
شامل همه بخش ها مي شود؟ اگر گزينشي نيست چرا دو عضو جديد باشگاه 
استقلال بازنشسته و دو عضو ديگر دوشغله هستند. بايد ديد به اينها رسيدگي 
مي شود يا نه؟ چرا سازمان بازرسي کل کشور به اين مسئله ورود نمي کند و 

همه اين دستگاه ها بايد در اين خصوص پاسخگو باشند. 

استارت حاشيه قبل از شروع ليگ
ليگ برتر فوتسال قبل از آغاز، با مشكلات 
و حاشيه هاي فراوان روبه رو شده است. به 
طوري که ديدار افتتاحيه آن که قرار بود 
بين دو تيم فرش آرا مش��هد و آذرخش 
بندرعباس، برگزار شود، در حضور علي 
کفاشيان سرپرست کميته فوتسال لغو 
شد. سليماني، دبير کميته فوتسال مي گويد دليل لغو اين ديدارها 
ناقص بودن مدارك تيم ها و درخواست غيرقانوني آذرخش بوده، اما 
سرپرست آذرخش بندرعباس مدعي است مشكل اصلي سرپرست 
کميته فوتسال است که از يك سو مشكل تراشي و بهانه جويي و 
از سوي ديگر تهديد به کشاندن تيم به کميته انضباطي مي کند. 
اما مسئله مهم اين اس��ت که چرا ليگ فوتسال قبل از آغاز بايد با 

حاشيه هاي فراوان رو به رو شود؟!

 آقاي تاج! 
فوتسال دست ياري مي خواهد نه ترحم

»فوتسال بچه سرراهي فدراسيون فوتبال اس��ت.« اين جمله تكراري 
بيانگر واقعيتي تلخ است که با وجود اينكه بارها بيان شده، اما کمتر از 
سوي مسئولان فدراسيون فوتبال به آن توجه شده و در نهايت نيز امروز 
کار به جايي رسيده که حتي برگزاري رقابت هاي باشگاهي اين رشته نيز 

با اما و اگرهاي خاص روبه روست.
توجه داشته باشيد، البته مسئولان فدراس��يون بيشتر دقت کنند، در 
خصوص رش��ته اي حرف مي زنيم که بي ترديد موفق ترين رشته تيمي 
ورزش ايران است، فوتسال قهرمان آسياست و صاحب مدال برنز و مقام 
سوم جام جهاني، مقام هايي که بايد از آنها دفاع کرد، مقام هايي که دفاع از 
آنها برنامه ريزي و مديريت درست و دلسوز مي خواهد. مقام هايي که تيم 
ملي براي تكرار و بهتر کردن آنها نيازمند پشتوانه اي قوي به نام بازي هاي 
ليگ است، اما وقتي در فدراسيون عريض و طويل فوتبال به فوتسال به 
چشم يك بچه سرراهي نگاه مي شود، چگونه مي توان انتظار داشت که 

مقام هاي به دست آمده تكرار شود.
علي کفاشيان، سرپرست  کميته فوتسال است، مرد خنده رويي که حالا 
تمام فوتسالي ها به منفعل بودن او در اتخاذ تصميم درست براي آينده 
اين رشته اذعان دارند، شنيده ها حاکي از آن است که فوتسالي ها علاوه 
بر او از کاظم سليماني، سرپرست و دبير کميته فوتسال نيز دل خوشي 
ندارند، دو نفري که با نوع مديريت خود باعث شده اند تا بازي هاي هفته 

اول ليگ ناقص برگزار شود.
اما اينجا روي صحبت ما با مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال است، مديري 
که در طول مدت حضور يك سال و اندي خود در فدراسيون ثابت کرده وقتي 
بحث مسائل ملي در ميان باشد با مديريت کار را پيش مي برد. پس مي توان 
انتظار داش��ت که براي سروس��امان دادن به اوضاع نامناسب فوتسال هم 
آستين ها را بالا بزند. اولين کار معرفي رئيس کميته فوتسال است، رئيسي 
که بتواند درد فوتسال را بفهمد و آن را درمان کند. بعد سروسامان دادن به 
وضعيت ليگ، ليگي که پشتوانه تيم ملي است. مهدي تاج حتماً خوب مي داند 
که محمد ناظم الشريعه اين روزها سخت درگير برنامه ريزي براي تيمش براي 
حضور در رقابت هاي قهرماني آسياست. اينكه ليگ فوتسال درست برگزار 
نشود و بازيكنان از شرايط آرماني فاصله داشته باشند به طور حتم ضربه اي 
جبران ناپذير به تيم ملي خواهد زد، ضمن اينكه ناظم الشريعه را وامي دارد تا 
مثل کارلوس کرش، سرمربي تيم ملي فوتبال بيشتر توجه خود را معطوف 
به لژيونرها و بازيكنان شاغل در خارج کند و روي توانمندي و آمادگي آنها 
حساب بيشتري باز کند که در شرايط کنوني امري کاملاً طبيعي و براي کسب 
و تكرار موفقيت هاي قبلي تيم ملي فوتسال لازم است و نمي توان به اتخاذ اين 

تصميم از سوي سرمربي تيم ملي فوتسال ايراد گرفت.
البته جناب تاج بايد به اين نكته هم توجه داشته باشد که فرصت زيادي 
باقي نيست و اين امور بايد هرچه زودتر سروسامان بگيرد، فوتسال بايد از 
زير سايه سنگين فوتبال خارج شود و اين ميسر نمي شود مگر با برنامه ريزي 
درست و مستقل براي موفق ترين رشته تيمي ورزش ايران. عملكرد اين 
چند سال از سوي مسئولان فوتسال ثابت مي کند که بايد سكان مديريت 
اين رشته را به دست يك فوتسال شناس آشنا به درد سپرد، نه مديري که 
عشق سفر داشته باشد و تنها از رياست فوتس��ال حضور در انواع و اقسام 

سفرها را بشناسد و هيچ برنامه اي نداشته باشد.
برگرديم به اصل مطلب، فوتسال بچه سرراهي فوتبال است، طي چند دهه 
شكل گيري اين رشته، اين واقعيت به رغم موفقيت هاي زيادي که به دست 
آورده هميشه در اين رشته وجود داشته، حالا سؤال اين است که آيا مهدي 
تاج به عنوان رئيس فدراسيون فوتبال مي تواند نام خود را به عنوان کسي که 
فوتبال را به عنوان رشته اي مستقل و موفق از فوتبال جدا کرد در تاريخ ماندگار 
کند يا اينكه او  نيز مانند رؤساي قبلي فدراسيون فوتبال دستي از سر دلسوزي 
بر سر اين بچه سرراهي مي کشد و رد مي شود تا فوتسال با همين اوضاع به کار 

خود ادامه  دهد و البته کم کم هم کمرنگ شود و به قاب تاريخ اضافه شود.

حذف تحقيرآميز 
شيوا نوروزي
   گزارش

س�جاد مردان�ي از 
مس�ابقات جهاني 
آب سرد ديگري بر پيكر بي رمق تكواندو ايران بود. 
در ادامه مس�ابقات تكوان�دو قهرماني جهان در 
كره جنوبي در حالي كه انتظار مدالي خوشرنگ را 
از دومين هوگوپوش كشورمان داشتيم، شكست 
سنگين 14 بر يک نابودگر مقابل حريف انگليسي 
يک بار ديگر آرزوهاي جامعه تكواندو را نقش برآب 
كرد. تكواندو ايران به جاي دفاع از عنوان قهرماني 
فعلاً در رده ششم رده بندي جهان ايستاده است و 
حت�ي تايلن�د ني�ز از ما پيش�ي گرفته اس�ت. 
سجاد مرداني يكي از سه نماينده ايران در المپيك 
2016 بود، يكي از ملي پوش��اني که مي خواست 
ناکامي ريو را در موجو جبران کند، ولي باز هم قافيه 
را به رقيب انگليسي باخت. ملي پوش سنگين وزن 
اولين حريفش از فنلاند را با اختلاف شكست داد 
و در مصاف با تكواندوکار قزاق نيز در راند طلايي 
به برتري رسيد. تا اينكه نوبت به جدال با ماها چو 
رس��يد؛ نماينده انگليس از آنچه انتظار مي رفت 
آماده تر ظاهر شد و مرداني نيز که با روزهاي اوجش 

فاصله زيادي داشت با 13 امتياز اختلاف حذفي تلخ 
را در شياپ چانگ مسابقات جهاني تجربه کرد. 

  اميدها نااميد شد
نتايج ضعيف تيم ملي تكواندو در مسابقات جهاني 
کره را بايد نتيجه تأثير حواشي المپيك ريو و جام 
جهاني باکو دانست، حواشي که فدراسيون از پس 
مديريت کردن آن برنيامد. درا ين دوره از رقابت ها 
14 هوگوپوش از کشورمان به موجو رفتند، هشت 
تكواندوکار مرد و شش بانوي ملي پوش. در اين بين 
مسعود حجي زواره، سجاد مرداني ملقب به نابودگر 
و فرزان عاشورزاده معروف به سونامي شانس هاي 
اصلي مدال طلا به شمار مي رفتند؛ کاپيتان که به 
خاطر مصدوميت به مدال برنز بسنده کرد و دو نفر 
بعدي نيز همانند المپيك حسرت مدال به دلشان 
ماند. بيس��ت و س��ومين دوره رقابت هاي جهاني 
فردا در حالي به پايان مي رسد که تكواندو ايران و 
مدافع عنوان قهرماني تنها يك مدال نقره )آرمين 
هادي پور( و يك برنز کسب کرده است! نتيجه اي 
که براي قهرمان دو دوره جهان و يكي از مدعيان 
هميشگي س��ال هاي اخير ضعيف و نااميدکننده 
محسوب مي شود. متأسفانه حذفي هاي روز گذشته 

کاروان تكواندو تنها به مرداني ختم نشده، پيش از 
او سعيد رجبي و زهرا پوراسماعيلي نيز به ترتيب به 
حريفاني از کوبا و کلمبيا باختند و به جمع حذفي ها 
پيوس��تند. بهانه هاي واهي تنها پاسخ مسئولان 
فدراسيون به انتقادها پس از ناکامي المپيك و جام 
جهاني بود. قرباني ک��ردن بيژن مقانلو و برکناري 
کادرفني در شرايطي رخ داد که ناکامي هاي اخير 
ارتباط مستقيمي با س��وءمديريت و تصميمات 
مسئولان داشت، اما از آنجا که در فدراسيون تكواندو 
فقط سرمربيان تيم ملي مقصر هستند، تغييرات 
هرگز شامل حال مديران نمي شود. از سوي ديگر 
اينكه در بخش بانوان نيز عملاً حرفي براي گفتن در 
عرصه جهاني نداريم و همه منتظريم تا فردا کيميا 
عليزاده پس از پشت سر گذاشتن دوران نقاهت به 
روي شياپ چانگ برود. دارنده مدال برنز المپيك 
ريو در حالي تنها اميد کسب مدال تكواندو بانوان به 
شمار مي رود که امروز طيبه پارسا در وزن 57- به 
ميدان مي رود. ميرهاشم حسيني و پوريا عرفانيان 
امروز و فردا به عنوان آخرين نماينده هاي تكواندو 
مردان به مص��اف حريفان خود مي رون��د، به اين 
اميد که جور بقيه نفرات را بكشند. در حال حاضر 

کره جنوبي با سه طلا و يك برنز در رده اول جدول 
رده بندي مسابقات قرار دارد و ترکيه، صربستان، 
روس��يه و تايلند در رده هاي بعد ايستاده اند. تيم 
ملي تكواندو کش��ورمان هم در جايگاه ششم قرار 
دارد! بايد ديد پولادگر به عنوان رئيس فدراسيون و 
مشاورانش چه واکنشي به اين نتايج نشان مي دهند 

و اين بار چه کسي را مقصر مي نامند. 
  خدا از مقصران نگذرد

بيژن مقانلو معتقد است همان ها که در ناکامي تيم 
ملي در المپيك و جام جهاني مقصر بودند، اين بار 
نيز بلاي جان تكواندو شدند. سرمربي پيشين تيم 
ملي که قهرماني جهان در سال 2015 را در کارنامه 
دارد در گفت وگوي��ش با »جوان« ب��ه مقصراني 
اشاره کرد که سد بزرگي در مقابل موفقيت هاي 
تكواندو هستند: »متأسفانه عده اي منفعت طلب با 
احساسات مردم بازي کردند و پس از موفقيت هاي 
تيم ملي در س��ال 2015 حاش��يه هايي به وجود 
آوردند. در خانواده تكواندو اختلافاتي وجود دارد 
که همه چيز را تحت تأثير قرار داده است. شخصاً 
انتظار داشتم مهدي بي باك که بيش از سه سال 
در کنار من در کادرفني حضور داشت بتواند از اين 
چالش سربلند بيرون بيايد. هادي پور، حجي زواره، 
مرداني و عاشورزاده نفرات کمي نبودند. از طرفي 
اگر زمان کمي در اختيار داش��تيم، باز هم بايد با 
برنامه ريزي به اهداف مان مي رسيديم. سازماندهي، 
برنامه ريزي، مديريت، فرهنگ س��ازي، مبارزه با 
بازيكن سالاري و پاسخگويي فاکتورهايي هستند 
که مي توانند تكواندو را از اين وضعيت نجات دهند. 
در غير اين ص��ورت اين ت��ازه روز خوش تكواندو 
ايران خواهد بود. به ش��خصه آنها که مسبب اين 
شكس��ت ها و ناکامي ها هس��تند را نمي بخشم و 

اميدوارم خدا جواب شان را بدهد.«
  پولادگر استعفا دهد

 مرتضي کريمي، س��رمربي اس��بق تيم ملي نيز 
در گفت وگوي��ش ب��ا »جوان« عملك��رد ضعيف 
ملي پوشان شناخته شده تكواندو را قابل پيش بيني 
عنوان کرد: »براي اهل فن از اول اين عملكرد قابل 
پيش بيني بود. تا به اينجاي کار ضعيف ترين نتيجه 
تكواندو ايران در مسابقات جهاني کسب شده است. 
در حالي که قرعه مان خوب بود، اما نتوانستيم از 
فرصت استفاده کنيم. بازيكنان مقصر نيستند و 
در حقيقت اين مربي است که بايد از بازيكن بازي 
بگيرد. متأسفانه با تصميماتي که مي گيرند انگيزه 
را در ملي پوشان پايين آورده اند، چراکه بسياري 
از آنها هيچ کس را پش��ت س��ر خود نمي بينند و 
عملًا انگيزه اي براي برد ندارند. تنها توصيه اي که 
مي توانم داشته باشم اين است که از آقاي پولادگر، 
رئيس فدراس��يون بخواهم به خاط��ر اين نتايج 
استعفا دهد. وقتي شوراي فني فرمايشي است و 
تكواندوکاري که مدت هاست در هيچ مسابقه اي 
شرکت نكرده بدون انتخابي فيكس مي شود، نبايد 

هم بهتر از اين نتيجه بگيريم.«
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

ترجيح مي دهم آتش نشان باشم تا كشتي گير
احس��ان اميني، ملي پوش کش��تي آزاد 
ايران که طلاي آس��يا را نيز در کارنامه 
کاري خ��ود دارد، ب��ه دلي��ل ش��رايط 
نه چندان مناس��ب، آتش نش��ان بودن 
را به کش��تي گرفتن ترجي��ح مي دهد: 
»خاطرات خوبي از دنياي کشتي ندارم، 
اما واژه خداحافظي از دنياي کش��تي برازنده نفراتي چون دبير، 
حيدري و سوريان است نه من که خود را در حد بزرگان کشتي 
نمي دانم. بهتر اس��ت بگويم که من کناره گيري کردم، چون در 
کرمانشاه آتش نشان هستم و با توجه به اينكه بايد 14 روز در محل 
کار باشم و هفت روز استراحت دارم، نمي توانم به صورت حرفه اي 
در کشتي حضور داشته باشم و بهتر ديدم با توجه به اين شرايط 

به آتش نشاني ادامه دهم، نه کشتي.«

كميته ملي المپيك به دنبال حل مشكل نعمتي
زهرا نعمتي بدون شك يكي از چهره هاي 
خاص ورزش ايران اس��ت که ن��ه فقط در 
کشور که در دنيا از جايگاه ويژه اي برخوردار 
است. نخستين بانوي ورزشكار ايراني که در 
پارالمپيك موفق به کسب طلا شد و جايزه 
ورزشكار برتر پارالمپيك2012 لندن را از 
اسپورت آکورد دريافت کرد. نخستين ورزشكار آسيايي که در يك دوره 
و همزمان با بازي هاي پارالمپيك، سهميه المپيك را هم گرفت و براي 
نخستين بار به عنوان يك ورزشكار معلول، پرچمدار کاروان ايران در 
المپيك شد. بانوي موفق ورزش ايران که ممنوع الخروج شدنش توسط 
همسرش حساسيت هاي زيادي به دنبال داشته است. به طوري که به 
گفته مسعود اشرفي، دبيرکل کميته ملي پارالمپيك، قرار است اين 

کميته براي حل قانوني اين مشكل وارد عمل شود. 

امير واعظ آشتياني

 کارشناس فوتبال

جدال ژرمن ها با مكزيك براي صعود به فينال
دومين ديدار مرحله نيمه نهايي جام کنفدراسيون ها امشب بين دو تيم 
آلمان و مكزيك برگزار مي ش��ود. از آنجا که برنده اين ديدار يك پاي 
فينال لقب مي گي��رد، ژرمن ها تمام تلاش خود را ب��ه کار گرفته اند تا 
با يواخيم لو مكزيك را نيز از پيش رو بردارند. در ش��رايطي که آلمان با 
صدرنشيني به نيمه نهايي رسيده سبزپوشان مكزيك به عنوان تيم دوم 
گروه خود جواز صعود را گرفتند. ديشب نيز پرتغال و شيلي اولين ديدار 

نيمه نهايي جام 2017 را برگزار کردند. 
-------------------------------------------------------------

اولين باخت مالديني در تنيس حرفه اي
پائولو مالديني، اسطوره باش��گاه فوتبال ميلان که بعد از بازنشستگي 
از فوتبال به تنيس روي آورده، در اولين ديدار حرفه  اي  خود شكس��ت 
خورد. در رقابت هاي تنيس دوبل آس��پريا که در ش��هر ميلان برگزار 
مي شود، مالديني و هم تيمي اش در دو ست و با نتايج مشابه شش بر يك 
برابر توماژ بندراك از لهس��تان و ديويد پل از هلند شكست خوردند تا 

اولين بازي مالديني در تنيس با شكست همراه باشد. 
-------------------------------------------------------------

رونالدو عصباني است
فلورنتينو پرس، رئيس باشگاه رئال مادريد باز هم تأکيد کرد که دليلي 
براي جدايي کريس رونالدو وجود ندارد: »احساس مي کنم که رونالدو از 
متهم شدن به فرار مالياتي ناراحت و عصبي است و اين ممكن است که 
براي هر شخصي اتفاق بيفتد. شما هم اگر متهم به چيزي شويد ناراحت 
و عصبي مي ش��ويد. صحبت نكردن رونالدو در اين باره من را نگران و 
وحشت زده نمي کند. نيازي نيست که ما همواره خبري را تكذيب کنيم. 
بعد از جام کنفدراسيون ها با رونالدو صحبت خواهيم کرد. او با ما قرارداد 

دارد و دليلي براي نگراني وجود ندارد.«

دنيا حيدري

فريدون حسن

نابودگر و سونامي ديگر كارساز نيست

تكواندو را دريابيد!

ركوردشكني هاي ادامه دار مايكل جردن 
مايكل جردن، بسكتباليست اسطوره اي امريكا با اينكه سال هاست از دنياي 
قهرماني خداحافظي کرده است، اما همچنان به رکوردشكني ادامه مي دهد. 
محبوبيت اين ورزشكار به قدري است که خريداران در يك حراجي براي 
خريد لباس و کفش او هزاران دلار خرج کردند. جردن در المپيك 1984 
با تيم ملي امريكا به مدال طلاي رسيد. حالا مبلغ همان لباس و کفشي که 
مايكل در فينال آن دوره مقابل اسپانيا استفاده کرده بود به شدت بالا رفته 
تا جايي که کفش هايش 190 هزار و 372 دلار و لباسش 104 هزار و 765 
دلار به فروش رسيدند. کفش هاي جردن گرانترين کفش هايي است که 

تاکنون در يك حراجي فروخته شده است.

اوضاع وزنه برداري 
حامد قهرماني

   وزنه برداري
اي���ران جال�ب 
نيس�ت، آنه�ا كه 
تصور مي كردند با استعفا و كنار رفتن سجاد 
 انوش�يرواني خيالش�ان راح�ت مي ش�ود 
با خي�ل عظي�م انتقاده�ا روبه رو هس�تند.

طي يكي، دو روز گذشته بسياري از پيشكسوتان، 
مربيان و اهالي وزنه برداري ضمن انتقاد از جو حاکم بر 
فدراسيون وزنه برداري سياست هاي غلط علي مرادي، 
رئيس فدراسيون را عامل اصلي بروز چنين شرايطي 
دانسته و برابر آن موضع گيري کرده اند. عطار اشرفي، 
زارع و باقري از جمله کارشناساني بودند که ديروز 
در خبرگزاري ها به صراح��ت از مديريت حاکم بر 

وزنه برداري انتقاد کردند.
استعفاي انوشيرواني و ميدان دادن بيش از حد به 
برخي  چهره هاي خاص در تيم ملي از سوي رئيس 
فدراسيون و شوراي فني کار را به جايي رساند که 
صداي ش��خصي چون مهدي عطار اشرفي، عضو 
شوراي عالي فدراسيون را هم درآورد. عطار اشرفي 
با اعلام اينكه شوراي فني وزنه برداري فقط شوراي 
خنده اس��ت، مي گويد: »اين شورا نمايشي است، 
همه تصميم ها جاي ديگر و توسط يك نفر گرفته 
مي شود، حالا مي گويند شورا را تشكيل مي دهيم و 
در خصوص استعفاي انوشيرواني تصميم مي گيريم، 
وقتي او کناره گيري کرده شورا چه کاري مي تواند 
انجام دهد. مرادي با انوشيرواني خوب برخورد نكرد، 
سرمربي تيم ملي هم وقتي ديد با روند موجود کنار 

گذاشته مي شود، خودش کنار رفت.«
وي با اشاره به بي نتيجه بودن پروسه ايجاد تعامل 
بين انوشيرواني و رس��تمي ادامه داد: »اين يك 

بازي دو سر باخت است و وزنه برداري در نهايت 
هر دو نفر را از دس��ت خواهد داد. در حال حاضر 
ضروري ترين کار براي احياي وزنه برداري تغيير 
مديريت و پوست اندازي در فدراسيون است اين 
تنها نظر من نيست و بس��ياري از صاحب نظران، 
پيشكسوتان و دست اندرکاران اين نظر را دارند.«

بهمن زارع، سرمربي سابق تيم ملي وزنه برداري ديگر 
کارشناسي است که با انتقاد از سياست هاي اتخاذ شده 
از سوي علي مرادي، تصميمات اشتباه فدراسيون را 

عامل اصلي مسائل پيش آمده عنوان مي کند.
زارع مي گويد: »فدراس��يون وزنه ب��رداري پروژه 
سرمايه س��وزي راه انداخته اس��ت. فدراسيون در 
اين مدت به غير از ايجاد حاش��يه و فرصت سوزي 

چه کاري انجام داده اس��ت، اصلًا دليل اين همه 
جابه جايي چيست؟ اينكه ما مربي يا ورزشكار را 
مقصر قلمداد کنيم راحت ترين کار ممكن است، 
تصميمات اشتباه رئيس فدراسيون کار را به اينجا 
کشانده است. او براي خود اهدافي در نظر گرفته بود، 
از جمله به دست آوردن پست بين المللي، اما چون 

در آن ناکام ماند، انگيزه کار را هم از دست داد.«
سرمربي سابق تيم ملي نيز به لزوم تغيير در فدراسيون 
اشاره کرد و گفت: »به نظرم بهتر است وزارت ورزش 
بيش از اين زمان را از دست ندهد و مديري با انگيزه 
را بياورد که بتواند کار را جمع و جور کند. اگر مديري 
پخته باش��د پيش از اينكه بخواهد ماجرايي به يك 

بحران تبديل شود، جلوي آن را مي گيرد.«

کوروش باقري ديگر سرمربي سابق تيم ملي نيز 
مديريت فدراسيون را مقصر اصلي قلمداد مي کند، 
اين تفاوت که باقري با صراحت لهجه بيشتر بناي 
مديريت مرادي را ايج��اد تفرقه و اختلاف افكني 
عنوان مي کند و مي گويد: »در اين سال ها تغييرات 
زيادي در فدراسيون داشته ايم، خيلي ها آمده اند 
و پس��ت گرفته اند که توان کار کردن نداشته اند. 
مرادي با اين رفتار مي خواهد توجهات را از عدم 
مديريت صحيح خودش حواشي به وجود آمده در 

فدراسيون دور کند.«
باقري ادامه داد: »در همين مشكل به وجود آمده 
بين انوشيرواني و رستمي فدراسيون نه تنها کمكي 
براي حل مشكل نكرد، بلكه با عدم شفافيت سازي 
موضوع را حادتر کرد. به طور حتم مربي آتي تيم 
ملي نيز با اين ش��رايط دچار مشكل خواهد شد، 
چون رويه اي که فدراسيون در پيش گرفته باعث 
شده مربي بعدي نيز بعد از مدتي با مشكل روبه رو 

شده و مجبور به رفتن شود.«
انتقادها در خصوص نوع مديري��ت علي مرادي در 
فدراسيون وزنه برداري در حالي به اوج خود رسيده 
که خ��ود او همچنان از بازگرداندن انوش��يرواني و 
مديريت کردن اي��ن اوضاع مي گويد: »به ش��دت 
مخالف استعفا و کناره گيري انوشيرواني هستم و 
قطعاً در جلسه شوراي فني هم مخالفت خود را اعلام 
مي کنم. او بايد با قدرت به کارش ادامه دهد، بايد به 
جلس��ه بيايد تا به دغدغه هايش رسيدگي و تيمي 
قدرتمند را براي مسابقات جهاني اعزام کنيم. تمرين 
انفرادي رستمي نبايد باعث رنجش او شود، شوراي 
فني اين مجوز را به رستمي داده است و او با ضوابط و 

نظارت هاي خاص تمرين مي کند.«

كارشناسان و پيشكسوتان عليه علي مرادي
رئيس فدراسيون عامل اصلي حاشيه هاي وزنه برداري


